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Utdragsbestyrkande: 

Nämnd Kommunstyrelsen 

Offentligt sammanträde Nej 

Sammanträdesdag 2 februari 2022 

Tid och plats Klockan 13:00-15.40, ajournering 14.22-14.32, 

A-salen samt via länk

Ledamöter Frånvarande  
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare 

Beslutande  Daniel Dronjak (M), 

Ordförande 

Bo Källström (L)* 

Christian Ottosson (C)* 

lämnar klockan 15.00 

§§ 20-27 Henrik Juhlin §§ 20-27* 

Jelena Drenjanin (M)* 

Eva Carlsson-Paulsén (M)* 

Karl Henriksson (KD)* 

Ingalill Söderberg (DP) Samtliga Leif Dyrvall* 

Lars Björkman (HP)* 

Sara Heelge Vikmång (S)* 

Rasmus Lenefors (S)* 

Ann-Marie Högberg (S)* 

Yossi Sigal (S)* 

Nujin Alacabek (V)* 

Anders Lönroth (MP) Samtliga Anders Abel (MP)* 

Mats Arkhem (SD) 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Love Bergström (M)*, Hampus Holmgren (M), Henrik Juhlin (C) §§ 1-19*, Cem 

Delen (L)*, Rolf Johansson (KD)*, Aza Cheragwandi (S) §§ 4-27* (anslöt 

klockan 13.54), Britt Björneke (V)*, Niklas Bougt (V)*, Martin Nigals (SD)* 

* Deltar via länk

Övriga närvarande Se nästa sida 

Utses att justera Nujin Alacabek (V) 

Justeringens tid Måndag 7 februari 2022 Paragrafer 1-27 

Underskrifter 

Fredrik Zethræus 
Sekreterare 

Daniel Dronjak 
Ordförande 

Nujin Alacabek (V) 
Justerande 
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Kommunstyrelsens sammanträde den 2 februari 2022 

Övriga närvarande 

Petra Asplund Eriksson, Ekonomidirektör* 

Camilla Broo, Kommundirektör 

Patrik Forshage, Biträdande kommundirektör* 

Helené Hill, Samhällsbyggnadsdirektör* 

Fredrik Zethraeus, Kommunsekreterare 

Catarina Klockerud, Tf. Säkerhetschef* 

Roger Himmelsköld, Upphandlingschef* 

Kerstin Grönqvist, Sektionschef internservice* 

Marco Borjan, It-tekniker 

Aleese Rydlund Cheatham, politisk sekreterare (MP)* 

Tomas Selin, politisk sekreterare (C)* 

Sofie Strömvall, politisk sekreterare (KD)* 

Pelda Qaso, politisk sekreterare (S)* 



KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SIDA 

4 (47) 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 2 februari 2022 

Protokollet har justerats den 7 februari 2022 

Anslaget sattes upp den 8 februari 2022 

Anslaget tas ner den 2 mars 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 1 mars 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 1

Godkännande av föredragningslistan 

Kommunstyrelsens beslut 

Föredragningslistan godkänns med följande tillägg: 

§ 25, Samrådsremiss om ändring av vägplan för väg 226/571 Pålamalmsvägen - Tpl.

Högskolan - Svar på remiss

§ 26, Yttrande över underlag inför översyn av Södertörns brandförsvarsförbund

förbundsordning

§ 27, Bokslutskommuniké 2021 – information

Under punkten ”Övriga frågor” anmäls en fråga från Sara Heelge Vikmång (S) och en 

fråga från Anders Abel (MP). 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 2

Anmälan av jäv 

Inget jäv anmäls. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 3

Diarienummer KS-2021/397.183 

Konkurrensprövning lokalvård 2021 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. All lokalvård i Huddinge kommun ska konkurrensutsättas.

2. Kommunstyrelsen ska tillse att en nämndövergripande upphandling genomförs

avseende lokalvården i Huddinge kommun, i enlighet med lag (2016:1145) om

offentlig upphandling, upphandlings- och inköpspolicy för Huddinge kommun samt

riktlinjer för upphandling och inköp.

Sammanfattning 

Huddinge kommun har ett ansvar mot invånarna att fokusera på lagstadgade 

kärnverksamheter. Om resurser kan frigöras för dessa genom att kommunen överlåter 

utförandet av vissa andra tjänster på externa utförare som kan utföra dessa effektivare 

och/eller kvalitativt bättre är det ett rationellt agerande. Därför har Huddinge 

kommun enligt Mål och budget i uppdrag att aktivt konkurrenspröva sina 

verksamheter. 

En fördjupad analys av kommunövergripande lokalvård har genomförts och 

innehåller en inventering av kommunens lokalvård, en analys av marknaden, 

redovisning av konsekvenser om verksamheten konkurrensutsätts och en beskrivning 

av upphandling och dess process. 

Utredningen visar att det finns starka skäl att konkurrensutsätta och gemensamt 

upphandla kommunens totala lokalvård. Effektivitetsvinsterna rymmer såväl 

ekonomiska som kvalitativa dimensioner för lokalvården, och ger dessutom 

förutsättningar för verksamheterna att i högre utsträckning fokusera på kvaliteten 

inom sina respektive kommunala kärnuppdrag. 

Det finns även vinster rörande den sociala och ekologiska hållbarheten, inklusive 

barnperspektivet, om en professionell aktör med god kompetens ifråga om 

rengöringsmedel, städteknik och ytskikt ansvarar för kommunens lokalvård. 

Upphandlingsprocessen styrs av LOU och har ”den goda affären” i fokus. Det innebär 

ett djupt och nära samarbete med verksamheten för att kunna matcha deras 

förutsättningar och behov mot vad marknaden erbjuder. 

Som en konsekvens av att lokalvården upphandlas bör en central organisation i 

kommunen med djup och bred kompetens avseende städtjänster inrättas under 

kommunstyrelsen med ansvar för beställning, tillsyn och kvalitetskontroller. 
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Överläggning 

Biträdande kommundirektör Patrik Forshage och upphandlingschef Roger 

Himmelsköld informerar om ärendet.  

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek 

(V), Anders Abel (MP), Jelena Drenjanin (M), Bo Källström (L), Yossi Sigal (S), 

Christian Ottosson (C), Mats Arkhem (SD) och Martin Nigals (SD). 

Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C) och Mats Arkhem (SD) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag.  

Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Abel (MP) yrkar avslag 

på ärendet.  

Propositioner 

Ordföranden frågar om Kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag eller i enlighet med Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och 

Anders Abel (MP) avslagsyrkande och finner att Kommunstyrelsen beslutar i enligt 

förvaltningens förslag.  

Reservationer 

Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Abel (MP) reserverar sig 

till förmån för eget förslag.  

Anders Abel (MP) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och bolag 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 4

Diarienummer KS-2021/2641.912 

Svar på Missiv som avser - Granskningsrapport avseende 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens styrning och 
uppföljning 2021 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 23 november 2021, 

överlämnas till Huddinge kommuns revisorer som svar på skrivelse från 

revisionsgrupp 2 Granskningsrapport avseende Gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämndens styrning och uppföljning. 

Sammanfattning 

Certifierade kommunala yrkesrevisorer har på uppdrag av kommunens 

förtroendevalda revisionsgrupp 2 genomfört en förstudie av Gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämndens styrning, uppföljning och kontroll. Syfte med förstudien 

var att bedöma inom vilka av nämndens ansvars- och verksamhetsområden det finns 

skäl för en fördjupad granskning av nämnden 

Resultat av granskningen är att nämnden genomfört ändamålsenliga åtgärder för 

styrning av verksamheten och att en fördjupad granskning inte bör prioriteras för 

2022 avseende former och systematiken för styrning, uppföljning och kontroll av 

ekonomi som verksamhet. 

De certifierade revisorerna föreslår dock fortsatt dialog med nämnden avseende det 

kommunala aktivitetsansvaret, uppföljningen och rapporteringen av ekonomiskt 

bistånd, målet om attraktivitet som arbetsgivare. förebyggande insatser och arbete 

samt hur handläggning av ekonomiskt bistånd är utformad och genomförs. De 

certifierade revisorerna har noterat att nämnden har som mål att verksamheten ska ha 

en låg klimatpåverkan och påpekar att kommunfullmäktigemålet är att verksamhetens 

alla delar ska genomföras på så sätt att negativ klimatpåverkan minskas. 

Förtroendevald revisionsgrupp 2 rekommenderar med anledning av denna rapport att; 

Göra en översyn över mål och indikatorer för att styra och följa upp verksamheternas 

resultat och kvalitet. 

Komplettera målformuleringarna inom hållbarhetsområdet med mål för social 

hållbarhet enligt definitionerna i Agenda 2030. 

Formulera/omformulera alla mål så att de är specifika, mätbara/uppföljningsbara, 

accepterade och förankrade i organisationen samt även att de är realistiska och 

tidsatta. 
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Propositioner 

Ordföranden frågar om Kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 

beslutsförslag och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge kommuns revisorer 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 5

Diarienummer KS-2021/2490.912 

Revisionsrapport: Granskning av hantering och redovisning 
av kommunens anläggningstillgångar 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 16 november 2021, 

överlämnas till Huddinge kommuns revisorer som svar på revisionen ”Granskning av 

hantering och redovisning av kommunens anläggningstillgångar”. 

Sammanfattning 

KPMG har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer (majoritetsgruppen) 

genomfört en granskning av kommunens hantering och redovisning av immateriella 

och materiella anläggningstillgångar. Syftet har varit att pröva om hantering av 

anläggningstillgångar sker med tillräcklig intern kontroll samt om räkenskaperna 

inom området är rättvisande. 

Revisorernas bedömning är att kommunens rutiner i huvudsak är relativt goda och 

framtagna riktlinjer överensstämmer med gällande lagar och regelverk. Bedömningen 

är att anläggningstillgångarna i allt väsentligt redovisats enligt en rättvisande bild. 

Vissa brister och förbättringsmöjligheter har framkommit i granskningen och 

revisorerna rekommenderar därför kommunen att: 

Se över rutinen för inventering och kontroller för att säkerställa att anskaffade 

tillgångar existerar och finns kvar i kommunens ägo. 

Se över kontroller för att identifiera eventuella felaktigheter gällande korrekt 

redovisning för vad som hanteras på förvaltningsnivå. 

Förbättra dokumentationen av rutiner och kontroller som utförs samt 

ansvarsfördelning. 

Se över områden där fysisk inventering kan vara nödvändigt samt 

upprätta/dokumentera rutin för detta. 

Förvaltningen anser att revisionsrapportens rekommendationer är rimliga, och har 

identifierat åtgärder inom dessa områden som kommer att genomföras under 2022. 

Propositioner 

Ordföranden frågar om Kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 

beslutsförslag och finner att så är fallet.  

Beslutet ska skickas till 

Huddinge kommuns revisorer 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 6   

    
Diarienummer KS-2021/1873.119    

 

 

 

Svar på motion om att se över behovet av bullerplank vid 
Stuvsta station - väckt av Mats Arkhem (SD)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

I enlighet med vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 14 december 2021, anses motionen besvarad 

 

Sammanfattning 

Den 23 augusti 2021 väcktes en motion av Mats Arkhem (SD) om att lämplig 

förvaltning inom kommunen ska utvärdera behovet av förstärkta bullerplank vid 

Stuvsta station. 

Vid Stuvsta station finns det idag ett cirka 130 cm högt träplank samt ett gallerstaket 

av metall. En bit bort ifrån själva stationsområdet finns det istället för träplanket ett 

ordentligt bullerskydd av betong. Invånare som bor precis vid stationen idag menar 

på att de får ett otillräckligt skydd mot buller från järnvägstrafiken från det träplank 

som idag finns invid spåret, jämfört med det höga betongskyddet som finns längs 

med spåret bortanför stationen. 

Enligt förordning (2004:675) om omgivningsbuller samt EU:s bullerdirektiv ska alla 

kommuner i Sverige med fler än 100 000 invånare kartläggas med avseende på buller 

var femte år. Trafikverket är huvudman för järnvägen och därmed ansvarig för att 

kartlägga och åtgärda buller som alstras av tågtrafiken. Trafikverket äger befintliga 

bullerplank längs järnvägsspåret. Om kommuninvånare utsätts för störande buller 

från järnvägen ska de ta kontakt med Trafikverket och påtala behovet av 

bullerdämpande åtgärder. Mot bakgrund av att Trafikverket är huvudman för 

järnvägen anser förvaltningen att det inte är kommunens ansvar att vidare utreda 

behovet av förstärkta bullerplank längs järnvägen. 

 
Överläggning 

Mats Arkhem (SD) yrkar bifall till motionen.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut eller enligt Mats Arkhems (SD) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt samhällsbyggnadsutskottets 

förslag till beslut.  
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Reservationer 

Mats Arkhem (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Beslutet ska skickas till 

Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 7   

    
Diarienummer KS-2020/390.313    

 

 

 

Detaljplan för Nytorp 4:7, LSS-boende, standardförfarande  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Detaljplan för Nytorp 4:7 antas enligt kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 

daterat den 30 september 2021 med tillhörande antagandehandlingar, bilaga 1, 2, 3 

och 4. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning fick den 6 maj 2020 i uppdrag av kommunstyrelsen 

att pröva en detaljplan för fastigheten Nytorp 4:7 för uppförande av ett LSS-boende. 

Exploatören Huddinge Samhällsfastigheter AB ämnar uppföra ett fristående LSS-

boende på den kommunalägda fastigheten Nytorp 4:7. 

Socialförvaltningen (tidigare social- och äldreomsorgsförvaltningen) beställde av 

Huddinge Samhällsfastigheter AB (tidigare Huge Fastigheter AB) år 2016 ett LSS-

boende för sex lägenheter. En inventering av lämpliga tomter genomfördes vintern 

2017/2018 och fastigheten Nytorp 4:7 i kommundelen Trångsund ansågs mest 

lämplig. 

Behovet av fler LSS-boenden i kommunen är stort och antal platser som behövs 

redogörs för i vård- och omsorgsnämndens lokalbehovsplan för åren 2020–2024 med 

utblick till 2035. Projektet anses vara av betydelse för att möta detta behov. 

Detaljplanen syftar till att möjliggöra uppförande av ett LSS-boende i två våningar 

med tillhörande komplementbyggnad, parkering samt gårds- och utemiljöer. 

Detaljplanen möjliggör för max sex lägenheter. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge samhällsfastigheter 
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Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2021/2360.214    

 

 

 

Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och 
HUSF avseende Nytorp 4:7 samt beslut om genomförande av 
projektet   

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och Huddinge 

Samhällsfastigheter AB avseende Nytorp 4:7 LSS-boende i kommundelen Trångsund 

i Huddinge kommun godkänns i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 23 november 2021. 

2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra allmänna anläggningar 

inom exploateringsområdet i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 23 november 2021. 

3. En nettoinvestering om 500 000 kr godkänns för genomförande av allmänna 

anläggningar i enlighet med mark- och genomförandeavtalet. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning fick den 6 maj 2020 i uppdrag av kommunstyrelsen 

att pröva en detaljplan för fastigheten Nytorp 4:7 för uppförande av ett LSS-boende 

(boende med särskild service för vuxna enligt Lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade). 

Exploatören Huddinge Samhällsfastigheter AB ämnar uppföra ett fristående LSS-

boende på den kommunalägda fastigheten Nytorp 4:7. 

Behovet av fler LSS-boenden i kommunen är stort och antal platser som behövs 

redogörs för i vård- och omsorgsnämndens lokalbehovsplan för åren 2020–2024 med 

utblick till 2035. Projektet anses vara av betydelse för att möta detta behov. 

Detaljplanen syftar till att möjliggöra uppförande av ett LSS-boende i två våningar 

med tillhörande komplementbyggnad, parkering samt gårds- och utemiljöer. 

Detaljplanen möjliggör för max sex lägenheter. Förslag till detaljplan för Nytorp 4:7 

redovisas separat inför antagande i ärende KS-2020/390. 

För att reglera genomförandet av detaljplanen har förslag till mark- och 

genomförandeavtal upprättats mellan kommunen och Huddinge Samhällsfastigheter. 

Avtalet reglerar bl a marköverlåtelser samt kostnadsansvar för utbyggnaden av gång- 

och cykelbana m m. Kommunen får en intäkt om 5 314 000 kronor från försäljning av 

fastigheten Nytorp 4:7 genom direktanvisning till Huddinge Samhällsfastigheter. 

Huddinge Samhällsfastigheter bekostar genom exploateringsersättning utbyggnaden 

av allmänna anläggningar motsvarande de faktiska kostnaderna. Projektet bedöms 

inte innebära några investeringskostnader för kommunen. Kommunen får ökade 
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driftkostnader för de utbyggda allmänna anläggningarna, det rör sig om mindre 

kostnad p.g.a. omfattningen av utbyggnaden är liten. 

Inflyttning beräknas kunna ske under första kvartalet år 2024. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Reservationer 

Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 9   

    
Diarienummer KS-2021/2482.313    

 

 

 

Paradisbacken 33 med flera - Nytt kommunhus - beslut om 
planuppdrag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ger förvaltningen uppdrag att pröva ny detaljplan för fastigheten 

Paradisbacken 33 med flera inom kommundelen Sjödalen i enlighet med 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 22 november 2021. 

 

Sammanfattning 

Detaljplanen syftar till att pröva användning för ett nytt kommunhus, ett nytt 

bibliotek och ett nytt torg i direkt anslutning till Huddinge centrum. 

Kommunfullmäktige tog den 4 oktober 2021 beslut om att godkänna en fördjupad 

utredning om nytt kommunhus samt fastställde att det nya kommunhuset ska 

lokaliseras till fastigheten Paradisbacken 33. Huddinge Samhällsfastigheter AB 

utsågs till huvudman för det nya kommunhuset och är tillika fastighetsägare för 

Paradisbacken 33. Besluten ligger till grund för att kommunen ska inleda ett arbete 

med att upprätta en ny detaljplan. 

Planområdet består av fastigheten Paradisbacken 33, Tomtberga S:1 och del av 

Tomtberga 3:28. Paradisbacken 33 ägs av Huddinge Samhällsfastigheter AB, 

Tomtbergs S:1 är en samfällighet som ägs gemensamt av Huddinge 

Samhällsfastigheter AB och Huge Bostäder AB och Tomtberga 3:28 är en 

gatufastighet som ägs av Huddinge kommun. 

Viktiga frågor att utreda i planarbetet är bland annat parkering, gestaltning, dagvatten, 

geoteknik, naturvärden, trafikfrågor, utformning av gator och torg samt kopplingen 

till Huddinge centrum. 

En preliminär bedömning är att planarbetet kommer kunna bedrivas med utökat 

förfarande. 

Detaljplanens genomförande bedöms i det här skedet inte medföra betydande 

miljöpåverkan. 

Planarbetet har en mycket snäv preliminär tidplan som anger antagande under kvartal 

1 2023. 

Förvaltningens bedömning är att uppdraget är i linje med tidigare ställningstaganden 

och kommer kunna bidra till positiva effekter för planområdet och Huddinge 

centrum. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Ann-Marie Högberg (S), Christian Ottosson 

(C) och Henrik Juhlin (C).  
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Christian Ottosson (C) yrkar bifall till samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

Ann-Marie Högberg (S) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Diarienummer KS-2021/2458.214    

 

 

 

Intentionsavtal för Paradisbacken 33 mellan Huddinge 
kommun och Huddinge Samhällsfastigheter AB inom 
kommundelen Sjödalen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Intentionsavtal för fastigheten Paradisbacken 33 mellan Huddinge kommun och 

Huddinge Samhällsfastigheter AB i kommundelen Sjödalen, godkänns i enlighet med 

bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 17 november 

2021. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige tog den 4 oktober 2021 beslut om att godkänna en fördjupad 

utredning om nytt kommunhus samt fastställde att det nya kommunhuset ska 

lokaliseras till fastigheten Paradisbacken 33. Huddinge Samhällsfastigheter AB 

utsågs till huvudman för det nya kommunhuset. 

Planområdets areal uppgår till ca 1 ha och består av fastigheten Paradisbacken 33, del 

av Tomtberga 3:28 samt marksamfälligheten Tomtberga s:1. Paradisbacken 33 ägs av 

Huddinge Samhällsfastigheter AB, Tomtberga s:1 är en marksamfällighet där 

delägande fastigheter är Paradisbacken 33 (Huddinge Samhällsfastigheter AB) och 

Koljan 1 (Huge Bostäder AB) och Tomtberga 3:28, en gatufastighet som ägs av 

kommunen. 

Det nya kommunhuset kommer inrymmas i den befintliga byggnaden på 

Paradisbacken 33, som byggs på i två våningar med en träkonstruktion. En ny 

biblioteksbyggnad föreslås byggas på befintlig parkeringsyta. Under 

biblioteksbyggnaden byggs ett garage i en våning. 

Förslag till intentionsavtal har upprättats med Huddinge Samhällsfastigheter AB i 

vilket det bland annat regleras inriktning för ny detaljplan, kommande 

marköverlåtelser, kostnader för allmänna anläggningar såsom ut-/ombyggnad av gata, 

gång- och cykelvägar samt del av övergripande anläggningar i anslutning till 

planområdet som gångvägar till Sjödalsvägen respektive Sjödalstorget. 

Projektet bedöms ge ett nollresultat för kommunen då det inte är aktuellt med någon 

större markförsäljning. 

Ett antagande av kommande detaljplan beräknas kunna föreligga under kvartal 1 

2023. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Begäran om redogörelse gällande allmänna vattentjänster i 
Skogslyckevägen, Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Yttrande enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat 

23 november 2021, överlämnas som svar på begäran om redogörelse gällande 

allmänna vattentjänster i området Skogslyckevägen i Huddinge kommun. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har mottagit en begäran om redogörelse från Länsstyrelsen i 

Stockholms län som den 16 juli 2021 mottagit en begäran om att pröva Huddinge 

kommuns skyldighet att enligt lag (2006:412) om allmänna vattentjänster 

(vattentjänstlagen) tillhandahålla vattenvattentjänster i område. 

För att kunna ta ställning i ärendet önskar Länsstyrelsen en redogörelse över vilket 

ansvar kommunen anser sig ha för området enligt 6 § i vattentjänstlagen, samt en 

motivering till detta. 

Kommunens bedömning är att det finns behov av att bygga ut det allmänna VA-nätet 

i flera områden i kommunen vilket framgår av kommunens VA-utbyggnadsprogram. 

Skogslyckevägen ligger inom högt prioriterade områden att förse med VA. 

Bedömningen är trots det att området kommer att få vatten och avlopp till år 2028, 

sannolikt senare. Prioritering och planering av vilka områden som ska byggas ut med 

VA genomförs i samband med kommunens budget, plan för samhällsbyggnad, där 

avvägningar görs med kommunens övriga investeringsbehov.   

Länsstyrelsen begär att kommunen yttrar sig med ett samlat ställningstagande. 

Förslag till remissvar har därför tagits fram av kommunstyrelsens förvaltning och 

miljö- och bygglovsförvaltningen gemensamt i en samberedning tillsammans med 

VA-huvudman Stockholm Vatten och avfall. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP) och Love Bergström (M). 

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Protokollsanteckningar 

Anders Abel (MP) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Klimat och stadsmiljönämnden  

Bygglov- och tillsynsnämnden 
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Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur i 
Stockholms län 2022-2033 – svar på remiss från Region 
Stockholm   

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 

om Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur i Stockholms län 2022-

2033, enligt bilaga 1. 

2. Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma remissvar 

gällande Remiss om Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur i 

Stockholms län 2022-2033, enligt bilaga 2. 

 

Sammanfattning 

Länsplan för regional transportinfrastruktur (nedan kallad länsplan) är en del av den 

statliga transportinfrastrukturplaneringen. Region Stockholm har tagit fram ett förslag 

till länsplan för regional transportinfrastruktur i Stockholms län för perioden 2022-

2033. Huddinge kommun med flera berörda har ombetts inkomma med synpunkter. 

Region Stockholm har identifierat sex huvudprinciper för att visa en tydlig riktning i 

revideringen av länsplanen. Principerna utgår från målen och plankartan i den 

regionala utvecklingsplanen RUFS 2050. Den ekonomiska ramen i förslaget till 

länsplan har ökat jämfört med gällande länsplan 2018-2029. I förslaget till länsplan 

finns åtta nya namngivna objekt jämfört med gällande länsplan samt ökad 

medelstilldelning till mindre åtgärder under 50 miljoner kronor. En stor del av planen 

är låst för namngivna objekt från gällande länsplan samt för namngivna objekt 

beslutade genom olika förhandlingar. 

Förvaltningens förslag till svar består av ett Södertörnsgemensamt yttrande, samt ett 

kommunspecifikt yttrande. 

Bytespunkt Flemingsberg, som inte omnämns i förslag till länsplan, är såväl 

Södertörnskommunernas som Huddinge kommuns högst prioriterade objekt. 

Gemensamt krävs finansiering för nedsänkning av väg 226 i Flemingsberg, eftersom 

konsekvenserna bedöms bli stora om planering och genomförande inte kan komma 

igång. 

Nytt namngivet objekt i förslag till länsplan är väg 226 södergående kollkörfält 

Rågsvedsvägen-Västra stambanan, vilket förutom södergående kollektivtrafikkörfält 

även inkluderar utbyggnad av regionalt cykelstråk på östra sidan av Huddingevägen. I 

yttrandena öppnas för omprioritering av detta eller annat av de helt nya objekten i 

förslag till länsplan om nödvändigt för att möjliggöra för start av planering och 

genomförande av bytespunkt Flemingsberg. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP), Nujin Alacabek (V), Christian Ottosson (C), 

Sara Heelge Vikmång (S), Mats Arkhem (SD) och Karl Henriksson (KD). 

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag innebärande  

1. ”Tvärförbindelse Södertörn” stryks i det kommunspecifika yttrandet. 

2. Huddinge avstår från att delta i det Södertörngemensamma yttrandet 

 

Anders Abel (MP) yrkar bifall till eget förslag innebärande: 

1. Kommunstyrelsen godkänner Miljöpartiets förslag till yttrande gällande Remiss 

om Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur i Stockholms län 2022-

2033.  

2. Kommunstyrelsen avslår Huddinges deltagande i Södertörnskommunernas 

gemensamma remissvar gällande Remiss om Förslag till Länsplan för regional 

transportinfrastruktur i Stockholms län 2022-2033 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut i punkten ett eller enligt Nujin 

Alacabeks (V) första yrkande eller Anders Abels (MP) första yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut i 

punkten ett.  

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut i punkten två eller enligt Nujin 

Alacabeks (V) andra yrkande eller Anders Abels (MP) andra yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut i 

punkten två.  

 
Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Anders Abel (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Mats Arkhem (SD) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Region Stockholm 

Strateg Södertörnskommunerna 
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Tillfällig delegering av yttranderätt över remiss Trafikverkets 
förslag till Nationell plan för transportsystemet 2022-2033  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen delegerar rätten att yttra sig till kommunstyrelsens 

samhällsbyggnadsutskott – SBU – gällande remiss över Trafikverkets förslag till 

Nationell plan för transportsystemet 2022-2033. 

2. Kommunstyrelsen delegerar rätten att besluta om att godkänna 

Södertörnskommunernas gemensamma remissvar över Trafikverkets förslag till 

Nationell plan för transportsystemet 2022-2033 till kommunstyrelsens 

samhällsbyggnadsutskott. 

 

Sammanfattning 

Trafikverket har fått i uppdrag av regeringen att ta fram förslag till en 

trafikslagsövergripande nationell plan för utveckling av transportinfrastrukturen för 

perioden 2022–2033. I redovisningen ska Trafikverket lämna förslag till åtgärder för 

den preliminära planeringsram som framgår av uppdraget. Trafikverket ska redovisa 

uppdraget till Regeringskansliet (Infrastrukturdepartementet) senast den 30 november 

2021. Samtidigt som Trafikverket redovisar uppdraget ska redovisningen remitteras. 

Huddinge kommun och Södertörnskommunerna med flera berörda kommer att 

ombedjas att inkomma med synpunkter. Enligt den officiella tidplanen finns 

information om att remissyttrandena ska lämnas till Regeringskansliet 

(Infrastrukturdepartementet) senast 28 februari 2022. Kommunstyrelsen delegerar 

rätten att yttra sig till kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott då tiden inte 

medger att kommunstyrelsen behandlar yttrandet. Förvaltningens bedömning är att 

det inte kommer att vara möjligt att begära anstånd för inlämning av yttrandet. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 

 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  26 (47) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 14   

    
Diarienummer KS-2021/3001.109    

 

 

 

Remiss om kompletterande namnsättning av tunnelrör och 
tunnelramper inom projektet Tvärförbindelse Södertörn  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogat yttrande till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 17 

december 2021, bilaga 1, överlämnas till Trafikverket Region Stockholm som 

Huddinge kommuns yttrande över remiss kompletterande namnsättning av tunnelrör 

och tunnelramper inom projektet Tvärförbindelse Södertörn. 

 

Sammanfattning 

Bygglovs- och tillsynsnämndens synpunkter 

Bygglovs- och tillsynsnämnden ser positivt på att de förslagna namnen ur 

lokaliseringssynpunkt eftersom de anknyter till befintliga ortnamn. 

Vidare anser förvaltningen att de föreslagna namnen A. Vårbytunneln, B 

Masmotunneln, E. Glömstatunneln, F. Kästatunneln och I. Stensättratunneln går i 

linje med kulturmiljölagens paragraf om ”god ortnamnssed” och ställer sig positiv till 

de föreslagna namnen. 

  

Övriga namn anser förvaltningen inte uppfylla svenska skrivregler och/eller 

vedertagna namnformer i kommunen. 

C. Fittjavikentunneln 

Förledet (Fittjaviken) utgörs av ett sammansatt geografiskt namn som står i bestämd 

form vilket medför att den bestämda artikeln -en- i regel faller bort. Eftersom namnet 

i obestämd form slutar på en konsonant så tillkommer ett -s- i fogen. 

Namnförslag: Fittjavikstunneln 

D. Hagauddtunneln 

Förledet (Hagaudd) är ett sammansatt namn som står i obestämd form som slutar på 

en konsonant. Vanligen tillkommer ett -s- i fogen mellan förled och efterled. 

Namnförslag: Hagauddstunneln 

G. Vårdkastunneln V och Vårdkastunneln Ö 

Förkortningar bör endast användas på skyltar och i andra sammanhang där utrymmet 

inte medger annat. När förledet är ett sammansatt ord som slutar på -e, ersätts vokalen 

i vissa fall med fogen -s- och i andras fall bibehålls den. I Huddinge finns redan 

Vårdkasevägen. 

Namnförslag: 

Vårdkasetunneln västra, som förkortas Vårdkasetunneln V 

Vårdkasetunneln östra, som förkortas Vårdkasetunneln Ö 

H. Flemingsbergtunneln 
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När förledet (Flemingsberg) utgörs av ett sammansatt geografiskt namn som slutar på 

en konsonant tillkommer vanligtvis ett -s- i fogen. 

Namnförslag: Flemingsbergstunneln 

  

Vad gäller tidigare fastslagna trafikplatsnamn, vill förvaltningen poängtera vikten av 

att rätt namn kommuniceras och används i projektet. Finns fler namn än planerade 

trafikplatser så bör namn också plockas bort. 

Oklarheter runt namnbilden längs med Tvärförbindelsen riskerar att generera 

felaktigheter i olika typer av handlingar som upprättas inom kommunen. Miljö- och 

bygglovsförvaltningen anser därför att frågan om vilka namn som ska gälla för 

trafikplatser och tunnlar bör tydliggöras även i projektet av Trafikverket. 

I det flerordiga namnet Gladö Kvarn bör endast det första ledet inledas med stor 

bokstav: 

Namnförslag: Gladö kvarn 

 
Överläggning 

Nujin Alacabek (V) deltar inte i beslutet.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Trafikverket 

Bygglovs- och tillsynsnämnden 
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Förbud mot tomgångskörning utanför förskolor och skolor - 
svar på Huddingeförslag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 24 november 2021, avslås Huddingeförslaget. 

 

Sammanfattning 

Den 27 april 2021 inkom ett Huddingeförslag om förbud mot tomgångskörning 

utanför skolor och förskolor. Förbudet skulle syfta till att minska de negativa effekter 

som tomgångskörning leder till, som ökade avgaser och bullernivåer. Att införa ett 

förbud skulle även göra det mindre attraktivt att ta bilen vid hämtning och lämning 

och skulle kunna bidra till färre antal bilar i barnens närmiljö. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Förslagsställaren 
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Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare Huddinge - svar 
på motion väckt av Nujin Alacabek (V)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 24 

november 2021, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

I mars 2021 väcktes i kommunfullmäktige motionen ”Inför en avhopparverksamhet 

för ett tryggare Huddinge” av Nujin Alacabek (V). Motionären anser att 

gängkriminaliteten har blivit ett eskalerande problem och påtalar vikten av att ha 

förebyggande insatser för att motverka att ungdomar hamnar i gängmiljöer, men 

saknar en organiserad avhopparverksamhet och yrkar att en sådan inrättas med egen 

budget under ledning av socialtjänsten. 

Motionen har gått på remiss till grundskolenämnden, gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden, kultur-och fritidsnämnden, socialnämnden och trygghets- 

och delaktighetsberedningen. Socialnämnden konstaterar bland annat i sitt svar att 

antalet avhoppare som söker stöd är relativt få, fyra personer år 2020, men att man 

kan skönja en ökning under innevarande år. 

Av de inkomna remissvaren framgår att det under ledning av socialtjänsten pågår ett 

brett förankrat förebyggande arbete liksom mer direkta insatser avseende gruppen 

avhoppare, även om verksamheten inte har en egen budget. Behovet av stöd hos de 

avhoppare som socialförvaltningen har kontakt med är ofta omfattande och initialt 

beviljas vanligtvis dygnetruntvård. I ärenden där individen både har en 

beroendeproblematik och önskar bryta en kriminell livsstil kan behandling beviljas på 

hem för vård eller boende (HVB) inom ramavtal och i fall där det rör sig om en mer 

renodlad kriminell problematik kan insats behöva beviljas utanför ramavtal för att 

individen ska få rätt stöd. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att gängkriminaliteten är ett växande problem 

och att insatser behövs för att hindra ungdomar från att hamna i gängmiljöer och 

hjälpa dem som vill lämna en kriminell bana. Detta är viktigt av ett flertal olika skäl, 

varav det viktigaste är barnperspektivet som är så grundläggande för den sociala 

hållbarheten. 

I Mål och budget för 2022 avsätts 15 miljoner i ett trygghetspaket varav verksamhet 

vid socialnämndens individ- och familjeomsorg avseende avhoppare erhåller 

sammantaget 4,8 miljoner. Dels i form av en ramhöjande medel på 2,8 miljoner, dels 

genom en riktad insats för 2022 på 2 miljoner. Mot bakgrund av ovanstående anses 

motionen besvarad. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Eva Carlsson-Paulsén (M). 

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen.  

 

Eva Carlsson-Paulsén (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller Nujin Alacabeks (V) yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Remissinstanserna 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 17   

    
Diarienummer KS-2021/1450.119    

 

 

 

Avskaffa minutjakten inom hemtjänsten - svar på motion 
väckt av Sara Heelge Vikmång, Margareta Vikgren och Ann-
Marie Högberg (samtliga S)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 24 november 2021, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

Den 7 juni 2021 väcktes i kommunfullmäktige motionen ”Avskaffa minutjakten inom 

hemtjänsten” av Sara Heelge Vikmång, Margareta Vikgren och Ann-Marie Högberg 

(samtliga S). 

Förslagsställarna menar att nuvarande system leder till stress för såväl brukarna som 

för hemtjänstens personal och föreslår att kommunen skyndsamt inför en ny 

ersättningsmodell inom hemtjänsten som syftar till att stoppa minutjakten och 

skyndsamt utreder Individens Behov I Centrum (IBIC) inom hemtjänst och särskilt 

boende i syfte att implementera modellen. 

Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden. 

Liksom vård- och omsorgsnämnden vill kommunstyrelsens förvaltning betona att den 

hyser respekt för personer som arbetar inom hemtjänsten och har förståelse för att 

personalen i vissa situationer kan uppleva arbetet som intensivt, inte minst gäller det 

den extraordinära situation som pandemin inneburit. 

I sitt remissvar redovisar vård- och omsorgsnämnden sitt redan pågående arbete med 

IBIC och ser därmed inget behov av att utreda modellen. Vidare görs en genomgång 

dels av två andra kommuners ersättningsmodeller, dels av arbetet med att slutföra den 

nulägesanalys enligt en ny uppföljningsmodell som påbörjades under 2021. 

Genomgången utmynnar i bedömningen att nämnden anser att nuvarande 

ersättningsmodell inte behöver ersättas. 

Mot bakgrund av vad som framkommer av vård- och omsorgsnämndens remissvar 

föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen anses besvarad. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Ann-Marie Högberg (S), Niclas Bougt (V), Karl Henriksson (KD) 

och Nujin Alacabek (V). 

 

Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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Ann-Marie Högberg (S) och Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller enligt Ann-Marie Högberg (S) och Nujin Alacabeks (V) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enlighet med förvaltningens förslag 

till beslut.  

 
Reservationer 

Ann-Marie Högberg (S) och Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget 

förslag.  

 
Beslutet ska skickas till 

Remissinstansen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 18   

    
Diarienummer KS-2021/277.119    

 

 

 

Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun - svar på 
motion väckt av Nujin Alacabek (V), Sonia Benavente (V) och 
Olov Hamilton (V)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 24 november 2021, avslås motionen. 

 

Sammanfattning 

I en motion daterad den 10 februari 2020 förslår Nujin Alacabek, Sonia Benavente, 

och Olov Hamilton, (samtliga V) att ett lokalt barnombud inrättas i Huddinge 

kommun. Motionärerna menar att trots att barnkonventionen blev lag den 1 januari 

2020 har barn och unga få möjligheter att komma till tals. 

För att säkerställa att barnets bästa kommer i främsta rummet föreslår motionärerna 

att inrätta en tjänst med ett lokalt barnombud. 

Motionärerna skriver att tjänsten lämpligen skulle kunna ligga på kommunstyrelsens 

förvaltning. Motionärerna ser att en sådan tjänst kan innehålla arbetsuppgifter som 

granskning av nämnders och styrelsers verksamheter och beslut som på olika sätt 

berör barn. 

Den lokala barnombudsmannen ska också säkerställa att personal som arbetar med 

barn har goda kunskaper om barnkonventionen, barnrättsperspektivet och 

barnkonsekvensanalyser. 

Ärendet har samberetts med barn- och utbildningsförvaltningen, gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen, kultur- och fritidsförvaltningen, socialförvaltningen 

och kommunstyrelsens förvaltning. De samberedande förvaltningarna menar att 

kommunen fortsatt bör prioritera barnrättsfrågor och säkerställa att detta är en 

angelägenhet för alla medarbetare i Huddinge kommun. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Anders Abel (M) och Jelena Drenjanin (M). 

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen.  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller enligt Nujin Alacabeks (V) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Anders Abel (MP) anmäler en protokollsanteckning som biläggs detta protokoll.  

 
Beslutet ska skickas till 

Barn- och utbildningsnämnden 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 

Kultur- och fritidsnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 19

Diarienummer KS-2021/2829.112 

Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige i 
Huddinge kommun – HKF 9000  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun, HKF 9000 – ska ha

den ändrade lydelse som framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings

tjänsteutlåtande daterat den 4 januari 2022.

2. Ersätta nuvarande lydelse i paragraf 14 med en ny lydelse enligt följande:

Ordföranden bestämmer efter samråd med vice ordförandena i fullmäktiges presidium

och kommunstyrelsens ordförande när fullmäktige ska behandla ett ärende, om ej

annat följer av lag. Ett ärende ska tas upp till behandling senast sex månader efter KS

beredning.

Sammanfattning 

Nu gällande Arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun, HKF 9000- 

fick sin nuvarande utformning genom kommunfullmäktiges beslut den 14 december 

2020, § 6. 

Enligt 5 kap. 8 § kommunallagen ska kommunfullmäktige senast februari månad 

valåret besluta om en ersättarkvot gällande ersättarna i kommunfullmäktige.  

I arbetsordningen för kommunfullmäktige i Huddinge kommun saknas idag en sådan 

kvot. I enlighet med bifogat förslag föreslås kvoten vara ½, det vill säga att antalet 

ersättare ska vara hälften av antalet ledamöter i fullmäktige. 

För fullmäktige i Huddinge kommun innebär detta att fullmäktige kommer att bestå 

av 61 ledamöter och minst 31 stycken ersättare. Av 14 kap. 17 § vallagen (2005:837) 

framgår att det för ett parti med en eller två ledamöter i fullmäktige alltid ska utses 

minst två ersättare. Det gör att det inte är möjligt att på förhand bestämma det totala 

antalet ersättare, dessa kan bli fler än 31 men siffran kommer alltid att utgöra ett 

heltal. 

I samband med nämnda revidering föreslås även ett antal andra revideringar. Dessa är 

främst redaktionella och syftar till att förtydliga gällande arbetssätt. 

Överläggning 

I ärendet yttrar sig Ann-Marie Högberg (S), Daniel Dronjak (M), Martin Nigals (SD), 

Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson (KD), Nujin Alacabek (V) och Camilla 

Broo, kommundirektör. 
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Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut samt till 

ordförandeförslaget som behandlar § 14 i arbetsordningen. 

Propositioner 

Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut med undantag av paragraf 14 i arbetsordningen och finner att så är 

fallet. 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslaget som avser paragraf 14 i arbetsordningen innebärande att 

nuvarande lydelse Ordföranden bestämmer efter samråd med styrelsens presidium 

när fullmäktige ska behandla ett ärende, om ej annat följer av lag. Ett ärende ska tas 

upp till behandling senast sex månader efter KS beredning ersätts med en ny lydelse 

innebärande Ordföranden bestämmer efter samråd med vice ordförandena i 

fullmäktiges presidium och kommunstyrelsens ordförande när fullmäktige ska 

behandla ett ärende, om ej annat följer av lag. Ett ärende ska tas upp till behandling 

senast sex månader efter KS beredning. 

Beslutet ska skickas till 

HKF 9000 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 20

Diarienummer KS-2021/1496.109 

Storsthlm: Rekommendation Överenskommelse hälso-, sjuk- 
och tandvård för barn och unga utanför det egna hemmet, 
S/20/0008  

Kommunstyrelsens beslut 

”Överenskommelse hälso-, sjuk- och tandvård för barn och unga utanför det egna 

hemmet”, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 24 

november 2021, antas. 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har ombetts meddela sitt ställningstagande angående 

Rekommendation Överenskommelse hälso-, sjuk- och tandvård för barn och unga 

utanför det egna hemmet från Storsthlm. Rekommendationen vänder sig till länets 

kommuner och gäller barn och unga som placerats med stöd av socialtjänstlagen 

(SoL) och lag med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). 

Placeringarna avser hem för vård och boende (HVB), ungdomshem hos statens 

institutionsstyrelse (SiS), jour- och familjehem (inklusive släkting- och nätverkshem) 

samt stödboende och överenskommelsen konstaterar att placerade barn och ungas 

hälsa är sämre än genomsnittet. Studier har visat att barn i samhällsvård har fler 

hälsoproblem än andra barn. Det gäller såväl fysisk hälsa som tandhälsa, psykisk 

hälsa och vaccinationsgrad. De barn som placerats har också fler problem sett över en 

livstid. 

Överenskommelsen reglerar bland annat; 

Respektive parts lagstadgade ansvar att göra överenskommelsen känd och säkerställa 

att den följs. 

Att upphandla aktörer som ingår i överenskommelsen. 

Storsthlms och hälso- och sjukvårdsförvaltningens ansvar att bedriva 

informationsarbete kring överenskommelsen och tillhörande rutindokument. 

Åtaganden mellan parterna i lokal samverkan. 

Att regionen ska erbjuda hälsoundersökningar och läkarundersökningar enligt lag 

med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) kostnadsfritt. 

Hur arbetet med samordnad individuell plan (SIP) ska gå till. 

Hur överenskommelsen ska följas upp. 

Revideringar 

Socialförvaltningen i Huddinge kommun har vid två tidigare tillfällen lämnat 

synpunkter på överenskommelsen. Efter den första remissomgången genomfördes 

revideringar och vid den andra remissomgången ställde sig socialförvaltningen 

positiv till de genomförda justeringarna. De mest betydelsefulla korrigeringarna är; 

Språklig förenkling och innehållsmässiga förtydliganden. 
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Skrivning om samordnad individuell plan (SIP) har lagts till i både överenskommelse 

och rutin. 

Den tidigare skrivningen om samfinansiering vid placering av barn och unga på hem 

för vård eller boende (HVB) har tagits bort. Beslut har fattats om en gemensam 

utvecklingsgrupp med uppdrag att nå en samverkanslösning gällande placeringar för 

barn och unga i behov av både socialt och psykiatriskt stöd. 

Förvaltningarna ser att överenskommelsen är i överensstämmelse med 

barnkonventionen, bland annat artikel 24 om barns rätt till tillgång till hälso- och 

sjukvård. 

Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

Beslutet ska skickas till 

Storsthlm  

Socialnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 21   

    
Diarienummer KS-2022/171.901    

 

 

 

Valärenden  

 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1 Kommunstyrelsen befriar följande personer från angivna uppdrag: 

Caroline Örtholm (M) Från uppdraget som ledamot i Trygghets- och 

delaktighetsberedningen 

 

                2. Kommunstyrelsen beslutar att utse följande personer till angivna uppdrag  
Huddinge kommuns ombud på 2022 års föreningsstämma i Samverkan i 

Huddinge 
Ombud Ersättare för ombud 

Angelica Bergholtz, kommunjurist Patrik Forshage, biträdande kommundirektör 

 

Huddinge kommuns ombud på 2022 års föreningsstämma i Föreningen Arena 

Huddinge 
Ombud Ersättare för ombud 

Karl Henriksson (KD) Aysegul Balci (V) 

 

Huddinge kommuns ombud på 2022 års föreningsstämma i Kommuninvest 

Ekonomiska Förening 
Ombud Ersättare för ombud 

Henrik Juhlin (C) 1.Sara Heelge-Vikmång (S) 

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör  

Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämma Huddinge 

Samhällsfastigheter AB 
Ombud Ersättare för ombud 

Ingalill Söderberg (DP) 1. Rasmus Lenefors (S) 

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämma Huge Bostäder AB 

 
Ombud Ersättare för ombud 

Ingalill Söderberg (DP) 

 

1. Rasmus Lenefors (S) 

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 

Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämma i Södertörns Energi AB 

 
Ombud Ersättare för ombud 

Karl Henriksson (KD) 1. Britt Björneke (V) 

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
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Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämma i SRV Återvinning AB 

Ombud Ersättare för ombud 

Daniel Dronjak (M) 1. Sara Heelge Vikmång (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör

Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämma i Inera AB 

Ombud Ersättare för ombud 

Lars Björkman (HP) Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 

Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämmor i 

Stockholmsregionens Försäkring AB

Ombud Ersättare för ombud 

Lars Björkman (HP) Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 

Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämma i Stockholm Vatten 

AB 

Ombud Ersättare för ombud 

Christian Ottosson (C) 1. Ann-Marie Högberg (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör

Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämma i SKL 

Kommentusgruppen AB

Ombud Ersättare för ombud 

Karl Henriksson (KD) 1. Sara Heelge Vikmång (S)

2. Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör

Sammanfattning 

Avsägelser och nomineringar har tillsänts kommunstyrelsen i form av ett Val-PM 

sammanställt av förvaltningen.  

Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Val-PM i sin 

helhet och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 22

Diarienummer KS-2021/2814.111 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 2 februari 2022  

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 november 2021 

godkänns. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande 

och tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa 

beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 23   

    
Diarienummer KS-2021/2750.915    

 

 

 

Meddelanden till kommunstyrelsen 2 februari 2022  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

 

Sammanfattning 

Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 

samband med det att kallelsen inför sammanträdet publicerades.  

 
Protokollsanteckningar 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och 

finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 2 februari 2022 § 24   

    

    

 

 

 

Övriga frågor  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar frågorna från Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Abel 

(MP) samt svar på dessa två frågor till protokollet. 

 

Sammanfattning 

Till kommunstyrelsen sammanträde har det inkommit två frågor.  

 

Fråga anmäld av Sara Heelge Vikmång (S) om vad kommunen gör för att 

förebygga våldet och stoppa nyrekryteringen till de kriminella gängen i 

Huddinge i form av en handlingsplan? 

 

Catarina Klockerud, Tf. säkerhetschef svarar följande: 

I Huddinge kommun arbetar vi idag genom flera olika verksamheter med att 

förebygga psykiska ohälsa och rekrytering till kriminalitet. Vi ser att vi genom 

samverkansöverenskommelse med Lokalpolisområde Huddinge och Södertörns 

brandförsvarsförbund har målet Ökad trygghet och minskad brottslighet 

Genomförs flera aktiviteter med det målet. Denna leds av kommundirektör och 

samtliga förvaltningsdirektörer tillsammans med Lokalpolisområdeschef och Chef på 

SBFF. I det kortsiktiga arbetet utgör OSG, Operativa samverkansgruppen en viktig 

funktion som kan lyfta platser som behöver omhändertags omgående.  

Via handlingsplanerna inom preventionsuppdraget tydliggörs olika evidensbaserade 

metoder som oftast görs i samverkan mellan förvaltningarna.  De samverkar ofta 

gemensamt inom de ordinarie verksamheterna och uppdragen.  

Med stöd av trygghetspaketet och uppdragen om trygghetskameror, trygghetsvärdar 

och tryggheten i den offentliga miljön arbetar kommunen med att öka tryggheten i vår 

prioriterade områden. Vi utvecklar stödet till de som önskar att lämna en kriminell 

livsstil och arbetar att tillsammans med Lokalpolisområdet och Kriminalvården att 

besluta och implementera GVI, Group Violence Intervention/Sluta skjut i Huddinge. 

 

Fråga anmäld av Anders Abel (MP) om vad som kommer att ske med området 

vid gamla postcentralen och en eventuell rivning.  

 

Camilla Broo, kommundirektör, informerar att området är planlagt för en förskola 

och skola men att det återstår ett antal praktiska frågor kring vilka man har en dialog 

med Huddinge Samhällsfastigheter innan man kan gå vidare. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Catarina Klockerud, 

säkerhetssamordnare, Anders Abel (MP) samt Camilla Broo, kommundirektör.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar frågorna från Sara Heelge Vikmång 

(S) och Anders Abel (MP) samt svar på dessa två frågor till protokollet och finner att 

så är fallet.   
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Diarienummer KS-2021/3051.109    

 

 

 

Samrådsremiss om ändring av vägplan för väg 226/571 
Pålamalmsvägen - Tpl. Högskolan - Svar på remiss  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande över samråd om ändring av vägplan 

för väg 226/571 Pålamalmsvägen - Trafikplats Högskolan enligt bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 18 januari 2022. 

 

Sammanfattning 

Trafikverket samråder om en föreslagen ändring av vägplan för väg 226/571 

Pålamalmsvägen – trafikplats Högskolan. De föreslagna ändringarna har negativa 

konsekvenser för Huddinge kommuns möjligheter att utveckla Björnkulla, dels med 

hänsyn till att möjliggöra för ny verksamhetsmark i vägens direkta närområde, dels 

för att kommunen behöver ordna en mer kostsam och komplicerad väganslutning. 

Huddinge kommun kräver att dessa konsekvenser regleras i avtal gentemot 

Trafikverket innan vägplanen fastställs. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Trafikverket 
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Yttrande över underlag inför översyn av Södertörns 
brandförsvarsförbund förbundsordning  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bifogad skrivelse, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 

daterat den 20 december 2021, överlämnas till förbundsdirektionen för Södertörns 

brandförsvarsförbund som Huddinge kommuns yttrande över Uppdrag om översyn av 

Södertörns brandförsvarsförbunds förbundsordning i ärende om översyn av 

förbundsordning, daterat den 17 september 2021, § 70 (dnr 2021-001160). 

 

Sammanfattning 

Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund beslutade den 17 

september 2021, § 70 att återremittera ärendet om översyn av förbundsordning till 

medlemskommunerna i syfte att förankra innehållet med företrädare för 

medlemskommunerna och om nödvändigt anpassa förslaget därefter. 

Den av Södertörns brandförsvarsförbund föreslagna översynen av förbundsordningen 

omfattar bland annat förbundets uppdrag, budgetprocesser och finansieringsprinciper. 

En föreslagen ändring av förbundets förbundsordning måste enligt § 18 i nu gällande 

förbundsordning antas av fullmäktige i samtliga medlemskommuner. Huddinge 

kommun menar därför att processen bör ägas av medlemskommunerna då den 

planerade översynen berör frågor av principiell karaktär eller annars av större vikt. 

Värdet av detta blir än större i ljuset av att en ändring av förbundsordningen kräver 

konsensus bland medlemskommunerna. Såsom Huddinge kommuns yttrande över det 

beslutsunderlag i ärendet avseende översyn av brandförsvarsförbundets 

förbundsordning överlämnas skrivelse i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 december 2021. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Södertörns brandförsvarsförbund 
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Bokslutskommuniké 2021  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar bokslutskommunikén 2021 till protokollet.  

 

Sammanfattning 

Ekonomidirektör Petra Asplund Eriksson informerar kommunstyrelsen om det 

preliminära resultatet för 2021. Årsredovisningen kommer att behandlas av 

kommunstyrelsen den 6 april och av kommunfullmäktige den 25 april  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar bokslutskommunikén 2021 till 

protokollet och finner att så är fallet.   

 
 

 



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-02-02 

 

 

Förslag 

 

Ärende 3: Konkurrensutsättning av lokalvård 2021 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

 
1. Kommunfullmäktige beslutar avslå förslaget om konkurrensutsättning av 
lokalvården. 

 

Bakgrund 

Huddinge kommun har fortfarande viss lokalvård kvar i egen regi. Denna 
lokalvård föreslås nu ”konkurrensutsättas.” Vad konkurrensutsättningen i 
praktiken handlar om är att man avhänder sig ansvaret för vården av de 
egna lokalerna. Även om de 122 anställda som berörs av förslaget 
kommer erbjudas en verksamhetsövergång till en extern aktör, vet vi 
sedan gammalt att städbranschen är en bransch där det finns oseriösa 
företag med dåliga arbetsvillkor och låga löner.  
 
Den borgerliga minoritetskoalitionen menar att det skulle utgöra en 
effektivisering att konkurrensutsätta lokalvården. Man menar på att det 
skulle göra verksamheten något billigare att utföra den i upphandlad form. 
Samtidigt finns inga redogörelser i tjänsteutlåtandet om på vilket sätt det 
skulle bli billigare att konkurrensutsätta verksamheten. Vidare menar man 
att kommunen saknar kompetens på området lokalvård. Detta låter 
märkligt med tanke på att man bedrivit denna verksamhet utan problem 
under åtskilliga år. Vi menar också att det vore ansvarslöst att göra denna 
typ av omfattande förändring mitt under en pandemi och på det viset 
skapa osäkerhet för de anställda. Redan i dagsläget vet vi att det är 
svårare att få insyn och kontroll över upphandlad verksamhet än över 
egen. En försämrad insyn för kommunen skulle, framförallt just nu, inte 
vara önskvärt. 
 
Vänsterpartiet står upp för att Huddinge ska vara en attraktiv, stabil och 
seriös arbetsgivare. Vi menar att det är svårt att upprätthålla denna 
ambition om man samtidigt skickar över 100 kommunalt anställda 
lokalvårdare ut på en arbetsmarknad som är svåröverblickad och där 



kommunen efter en konkurrensutsättning kommer sakna möjlighet att 
påverka sina tidigare anställdas arbetsvillkor. Det är också uppenbart att 
konkurrenssättningen görs på grund av ideologiska skäl. 
 

 
 

Nujin Alacabek Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt  

 

 



 

 

 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 
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FÖRSLAG 
 

Ärende 3: Konkurrensprövning lokalvård 2021 
 
Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen avslår förvaltningens förslag till beslut  

 

Bakgrund 

En utredning av hur kommunen kan utveckla lokalvården mer hållbart och 

förbättra lokalvårdarnas arbetssituation skulle vara välkommen. Vi menar att en 

sådan utredning och inriktningen för kommunens framtida lokalvård borde mynna 

ut i en viss centralisering och samordning av lokalvården med den absoluta 

merparten av städningen i egen regi. Den utredning som ligger till grund för detta 

ärende utgår istället ifrån den moderatledda koalitionens mål om att 

konkurrensutsätta så mycket som möjligt av kommunens verksamheter. Vi 

motsätter oss privatisering och konkurrensutsättning av lokalvården och yrkar 

därför avslag till förvaltningens förslag till beslut. Konkurrensutsättningen riskerar 

att försämra såväl kvaliteten på lokalvården som villkoren för de städare som följer 

med till upphandlat företag.   

 

Utifrån tjänsteärendet hittar vi goda argument för att ändra organisationen för 

lokalvård så att våra gemensamma skattekronor används på bästa sätt samtidigt 

som städarna inom lokalvården får en god arbetsledning. Den modell som 

kommunen har idag saknar enligt utredningen enhetlighet. Vidare är 

förutsättningarna för cheferna inom verksamheten att kunna ställa rätt krav på 

externa leverantörer eller arbetsleda egen personal inte tillräckliga. Inom 

förskoleverksamheten kan en enhetschef vara ansvarig för 6-10 förskolor och 

inom grundskola och gymnasium är det ofta en ekonom eller intendent som är 

ansvarig för lokalvården. Det finns önskemål från verksamheterna att ansvaret för 

lokalvården ska ligga centralt i kommunen. Dagens upplägg med sex ramavtal som 

kan avropas innebär en ineffektiv administration. Utifrån det presenterade 



underlaget, går det inte att utläsa om en konkurrensutsättning av all lokalvård 

verkligen skulle innebära en minskning på 10 procent i kostnad för kommunen. 

Detta i och med att en sådan utredning egentligen inte gjorts, underlaget 

förutsätter att man skulle kunna upphandla tjänsten för en 10 procentig 

minskning.  

 

Vid beräkningen för att konkurrensutsätta städorganisationen verkar man heller 

inte tagit loven i beaktning. I tjänsteutlåtandet utgår man från att skolan/förskolan 

enbart behöver städning 182 dagar om året (det vill säga man har räknat bort 

loven). Att räkna på det här sättet ger inte en fullständig bild. Om skolor och 

förskolor stänger verksamheten genom sammanslagning med andra enheter så är 

det några veckor/en månad det handlar om. Dessutom tillkommer lovskola som 

också försvårar en stängning.  

 

När det gäller våra skolor och förskolor är städpersonalen en viktig del av 

verksamheten. Både för att hålla lokalerna hygieniska och trivsamma, men också 

som en av de vuxna i skolan och förskolan som skapar trygghet för barnen och kan 

vara en tillgång på fler sätt än enbart städningen. Det finns goda exempel från 

Huddinges skolor där städpersonal är en del av rastvaktandet vilket har gett positiv 

effekt för elevtryggheten. I förskolan kan städpersonal hjälpa till med öppning av 

förskolan och kan rycka in som vikarier, då många är utbildade barnskötare. Om 

tjänsten upphandlas tappar skolorna och förskolorna detta och det finns även en 

risk att lön och arbetsmiljö för lokalvårdarna försämras. 

 

Lokalvård är en bransch som tyvärr visat sig ha problem med att kunna 

säkerhetsställa goda arbetsvillkor och precis som i byggbranschen har man haft 

problem med att säkerställa de anställdas arbetsformer och kontrakt. Det gör 

också denna fråga inte minst till en fråga om respekt för de som arbetar med detta 

idag i kommunen, någon måste betala för de lägre priserna och tyvärr innebär det 

ofta sämre villkor. Men det är också en fråga om säkerhet, städpersonalen är som 

vi poängterat en extra vuxen i skolorna och det är viktigt att vi har rådighet över 

de krav som ställs där. För att arbeta på en förskola behövs exempelvis ett fläckfritt 

belastningsregister. Flera myndigheter har också haft problem med 

städupphandlingar    

 

Lokalvården i Huddinge bör också ha som mål att bidra till giftfria miljöer i våra 

verksamheter. 

 



För Socialdemokraterna  

Sara Heelge Vikmång 
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RESERVATION 
 

Ärende 3: Konkurrensprövning lokalvård 2021 
 
Vi reserverar oss till förmån för Socialdemokraternas förslag till beslut 

 

Bakgrund 

En utredning av hur kommunen kan utveckla lokalvården mer hållbart och 

förbättra lokalvårdarnas arbetssituation skulle vara välkommen. Vi menar att en 

sådan utredning och inriktningen för kommunens framtida lokalvård borde mynna 

ut i en viss centralisering och samordning av lokalvården med den absoluta 

merparten av städningen i egen regi. Den utredning som ligger till grund för detta 

ärende utgår istället ifrån den moderatledda koalitionens mål om att 

konkurrensutsätta så mycket som möjligt av kommunens verksamheter. Vi 

motsätter oss privatisering och konkurrensutsättning av lokalvården och yrkar 

därför avslag till förvaltningens förslag till beslut. Konkurrensutsättningen riskerar 

att försämra såväl kvaliteten på lokalvården som villkoren för de städare som följer 

med till upphandlat företag.   

 

Utifrån tjänsteärendet hittar vi goda argument för att ändra organisationen för 

lokalvård så att våra gemensamma skattekronor används på bästa sätt samtidigt 

som städarna inom lokalvården får en god arbetsledning. Den modell som 

kommunen har idag saknar enligt utredningen enhetlighet. Vidare är 

förutsättningarna för cheferna inom verksamheten att kunna ställa rätt krav på 

externa leverantörer eller arbetsleda egen personal inte tillräckliga. Inom 

förskoleverksamheten kan en enhetschef vara ansvarig för 6-10 förskolor och 

inom grundskola och gymnasium är det ofta en ekonom eller intendent som är 

ansvarig för lokalvården. Det finns önskemål från verksamheterna att ansvaret för 

lokalvården ska ligga centralt i kommunen. Dagens upplägg med sex ramavtal som 

kan avropas innebär en ineffektiv administration. Utifrån det presenterade 

underlaget, går det inte att utläsa om en konkurrensutsättning av all lokalvård 



verkligen skulle innebära en minskning på 10 procent i kostnad för kommunen. 

Detta i och med att en sådan utredning egentligen inte gjorts, underlaget 

förutsätter att man skulle kunna upphandla tjänsten för en 10 procentig 

minskning.  

 

Vid beräkningen för att konkurrensutsätta städorganisationen verkar man heller 

inte tagit loven i beaktning. I tjänsteutlåtandet utgår man från att skolan/förskolan 

enbart behöver städning 182 dagar om året (det vill säga man har räknat bort 

loven). Att räkna på det här sättet ger inte en fullständig bild. Om skolor och 

förskolor stänger verksamheten genom sammanslagning med andra enheter så är 

det några veckor/en månad det handlar om. Dessutom tillkommer lovskola som 

också försvårar en stängning.  

 

När det gäller våra skolor och förskolor är städpersonalen en viktig del av 

verksamheten. Både för att hålla lokalerna hygieniska och trivsamma, men också 

som en av de vuxna i skolan och förskolan som skapar trygghet för barnen och kan 

vara en tillgång på fler sätt än enbart städningen. Det finns goda exempel från 

Huddinges skolor där städpersonal är en del av rastvaktandet vilket har gett positiv 

effekt för elevtryggheten. I förskolan kan städpersonal hjälpa till med öppning av 

förskolan och kan rycka in som vikarier, då många är utbildade barnskötare. Om 

tjänsten upphandlas tappar skolorna och förskolorna detta och det finns även en 

risk att lön och arbetsmiljö för lokalvårdarna försämras. 

 

Lokalvård är en bransch som tyvärr visat sig ha problem med att kunna 

säkerhetsställa goda arbetsvillkor och precis som i byggbranschen har man haft 

problem med att säkerställa de anställdas arbetsformer och kontrakt. Det gör 

också denna fråga inte minst till en fråga om respekt för de som arbetar med detta 

idag i kommunen, någon måste betala för de lägre priserna och tyvärr innebär det 

ofta sämre villkor. Men det är också en fråga om säkerhet, städpersonalen är som 

vi poängterat en extra vuxen i skolorna och det är viktigt att vi har rådighet över 

de krav som ställs där. För att arbeta på en förskola behövs exempelvis ett fläckfritt 

belastningsregister. Flera myndigheter har också haft problem med 

städupphandlingar Lokalvården i Huddinge bör också ha som mål att bidra till 

giftfria miljöer i våra verksamheter. 

 

För Socialdemokraterna  

Sara Heelge Vikmång 

 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-02-02

Reservation

Ärende 3: Konkurrensprövning lokalvård 2021

Redan 2010 identifierades problem med lokalvården inom kommunen och först nu, 12 år
senare, driver den moderatledda koalitionen fram förslag om förändringar för att lösa
situationen.

Av de handlingar som presenterats i ärendet och från vittnesmål från anställda i
verksamheten är det uppenbart att det finns behov av förändringar. Det vi däremot helt
saknar är den logiska länk som leder till att helprivatisering av verksamheten är det rätta. Det
här ärendet borde inte beskrivas mot bakgrund av bristerna i verksamheten. Det är tvärtom
en direkt följd av det politiska uppdraget om ökad privatiseringen som ingår i den
moderatledda koalitionens mål och budget.

Därför reserverar jag mig mot beslutet i sin helhet.

Miljöpartiet de gröna

Anders Abel



huddinge..se 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-02-02 
 
 
 

Protokollsanteckning 

 

7: Detaljplan för Nytorp 4:7, LSS-boende, standardförfarande 

 

I maj 2020 beslutades om att pröva en detaljplan för fastigheten Nytorp 4:7 i Trångsund. 
Marken ska ha Huddinge samhällsfastigheter AB som exploatör och tanken är att bygga 
ett LSS-boende i två våningar med tillhörande komplementbyggnad, parkering och 
utemiljöer. Detaljplanen möjliggör för bygge av sex lägenheter. 
 
Från Vänsterpartiets sida är vi positiva till en sådan här utveckling och fler LSS-platser i 
Huddinges olika kommundelar. Samtidigt menar vi att denna utveckling, med 
uppbyggnad av mindre LSS-enheter runt om i kommunen, måste fortsätta. Vi ser redan 
nu en brist på LSS-platser och den lär inte bli mindre under överskådlig tid. Samtidigt är 
det också positivt om boendena byggs på ett sådant sätt att de lätt går att göra om till 
vanliga lägenheter i händelse av att behovet av LSS-platser sjunker.   
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
 
 
 
 
 



huddinge..se 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
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Protokollsanteckning 

 

8: Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och HUSF 

avseende Nytorp 4:7 samt beslut om genomförande av 

 

I maj 2020 beslutades om att pröva en detaljplan för fastigheten Nytorp 4:7 i Trångsund. 
Marken ska ha Huddinge samhällsfastigheter AB som exploatör och tanken är att bygga 
ett LSS-boende i två våningar med tillhörande komplementbyggnad, parkering och 
utemiljöer. Detaljplanen möjliggör för bygge av sex lägenheter. 
 
Från Vänsterpartiets sida är vi positiva till en sådan här utveckling och fler LSS-platser i 
Huddinges olika kommundelar. Samtidigt menar vi att denna utveckling, med 
uppbyggnad av mindre LSS-enheter runt om i kommunen, måste fortsätta. Vi ser redan 
nu en brist på LSS-platser och den lär inte bli mindre under överskådlig tid. Samtidigt är 
det också positivt om boendena byggs på ett sådant sätt att de lätt går att göra om till 
vanliga lägenheter i händelse av att behovet av LSS-platser sjunker.   
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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Protokollsanteckning 

 

9: Paradisbacken 33 med flera – Nytt kommunhus – beslut och 

planuppdrag 

 
Huddinge är på många sätt en helt annan kommun nu än när det nuvarande 
kommunhuset stod klart 1948. Befolkningen har vuxit, samhället har förändrats och 
behoven med det. Vänsterpartiet välkomnar därför att vi nu kommit så längt i processen 
som till beslut och planuppdrag för ett nytt kommunhus på fastigheten vid Paradistorget. 
Vi välkomnar också att man i utredningen konstaterat att kommunhuset ska byggas och 
förvaltas i regi av Huddinge Samhällsfastigheter AB.  
 
Vänsterpartiet har sedan tidigare också framhållit vikten av en tidig medborgardialog 
gällande bygget av nytt kommunhus. En sådan sak som oroar många medborgare är 
lokaliseringen av vårdcentralen. Vi menar att det är viktigt att en ny vårdcentral hamnar i 
eller i direkt anslutning till Huddinge centrum. 
 
Vi menar vidare att det är viktigt att även i ett nytt kommunhus ta hänsyn till aspekter 
som behovet av sekretess på vissa förvaltningar och även för de politiskt anställda vid 
utformandet av interiören i det nya kommunhuset. Samtidigt som ett nytt kommunhus är 
Huddingebornas hus och ska kunna fungera som ett folkets hus i vissa utrymmen är det 
också viktigt att ta hänsyn till säkerhetsaspekten för tjänstemän och politiker.  
 
Det är också viktigt att ta vara på det gamla kommunhuset med dess arkitektur, dess 
konst och utsmyckningar. Exempelvis gällande arkitektur, inredning och utsmyckning i 
den nuvarande sessionssalen. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 9: Paradisbacken 33  
 
Vi socialdemokrater ser fram emot ett nytt kommunhus och alla de fördelar som en ny lokal 

innebär.  Det är bra att man i planen för det nya kommunhuset kommer ha ett 

barnperspektiv – vi socialdemokrater skulle dock också gärna vilja se att man tillämpade ett 

äldreperspektiv vid den fortsatta planeringen.  

 

För några år sedan fick vi igenom ett förslag om att ett äldreperspektiv ska finnas med i all 

stadsplanering. Syftet med att ha med ett äldreperspektiv i planeringen är att synliggöra de 

äldres bästa. Genom att föra in äldreperspektivet i ett tidigt skede förbättras möjligheterna 

att integrera de äldres åsikter och på så sätt skapa både en mer inkluderande och bättre 

planering. Det kan handla om att få svar på viktiga frågeställningar såsom: ”Påverkar 

planförslaget viktiga platser och rörelsemöjligheter för äldre?”, ”Vilka konsekvenser får 

projektet för äldre?” eller ”Vilka äldre kommer att påverkas av projektet?”.   

 

Huddinge ska vara en trygg och attraktiv kommun att leva, verka och vistas i oavsett hur 

gammal man är. Eftersom vi vet att andelen äldre i Huddinge kommer att öka är det 

angeläget att inkludera detta perspektiv. Inte minst i och med att det nya kommunhuset 

också kommer innefatta lokaler för bland annat det nya biblioteket.  

 
För Socialdemokraterna  
Sara Heelge Vikmång  
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10: Intentionsavtal för Paradisbacken 33 mellan Huddinge kommun 

och Huddinge Samhällsfastigheter AB inom kommundelen Sjödalen 

 
Huddinge är på många sätt en helt annan kommun nu än när det nuvarande 
kommunhuset stod klart 1948. Befolkningen har vuxit, samhället har förändrats och 
behoven med det. Vänsterpartiet välkomnar därför att vi nu kommit så längt i processen 
som till beslut och planuppdrag för ett nytt kommunhus på fastigheten vid Paradistorget. 
Vi välkomnar också att man i utredningen konstaterat att kommunhuset ska byggas och 
förvaltas i regi av Huddinge Samhällsfastigheter AB.  
 
Vänsterpartiet har sedan tidigare också framhållit vikten av en tidig medborgardialog 
gällande bygget av nytt kommunhus. En sådan sak som oroar många medborgare är 
lokaliseringen av vårdcentralen. Vi menar att det är viktigt att en ny vårdcentral hamnar i 
eller i direkt anslutning till Huddinge centrum. 
 
Vi menar vidare att det är viktigt att även i ett nytt kommunhus ta hänsyn till aspekter 
som behovet av sekretess på vissa förvaltningar och även för de politiskt anställda vid 
utformandet av interiören i det nya kommunhuset. Samtidigt som ett nytt kommunhus är 
Huddingebornas hus och ska kunna fungera som ett folkets hus i vissa utrymmen är det 
också viktigt att ta hänsyn till säkerhetsaspekten för tjänstemän och politiker.  
 
Det är också viktigt att ta vara på det gamla kommunhuset med dess arkitektur, dess 
konst och utsmyckningar. Exempelvis gällande arkitektur, inredning och utsmyckning i 
den nuvarande sessionssalen. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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Protokollsanteckning

Ärende 11: Begäran om redogörelse gällande allmänna vattentjänster i

Skogslyckevägen, Huddinge kommun

I kommunens yttrande till länsstyrelsen beskrivs den aktuella situationen i kommunen
mycket väl. I det här läget har vi inget att invända mot den faktiska prognos om 2028 eller
senare som kommunen har som svar, för det är så det de facto ser ut.

Vi ser dock det här svaret som ännu ett exempel på brister i styrning och prioritering av
VA-utbyggnad i kommunen. I de projekt som genomförs ser vi återkommande förseningar
och  fördyringar. Därutöver står många områden, som det här aktuella, på kö för att
planering ens ska påbörjas. Trots att ett program togs fram redan 2004, för 18 år sedan, så
har de olika moderatledda koalitioner som styrt Huddinge de senaste 16 åren inte gjort de
politiska prioriteringar och som krävs för att nå den utbyggnadstakt som behövs.

Miljöpartiet de gröna

Anders Abel



Huddinge kommun 
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Förslag 

 

Ärende 12: Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur i 

Stockholms län 2022–2033 – svar på remiss från Region Stockholm 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. att ”Tvärförbindelse Södertörn” stryks i det kommunspecifika yttrandet. 

2. att Huddinge avstår från att delta i det Södertörngemensamma yttrandet. 

 

 

Bakgrund 

Vänsterpartiet förespråkar kollektivtrafik och spårbunden trafik, men även satsningar 

på fler cykelstråk och bättre framkomlighet på de befintliga så att cykeln ska bli ett 

smidigt alternativ. Vi tror att det är rätt väg att gå för att komma åt de miljö- och 

klimatproblem som kan komma att vänta oss om vi inte agerar här och nu men också 

för att få ett mer klimatsmart och grönt Huddinge.  

Spårväg Syd är ett utmärkt alternativ på spårbunden trafik som vi ställer oss bakom. 

Däremot har vi svårt att se infrastrukturprojektet Tvärförbindelse Södertörn ta oss i 

rätt riktning för att minska koldioxidutsläppen och giftiga luftpartikelhalter. Vi menar 

att Tvärförbindelsen varken är hållbar ut ekologiskt, socialt eller ekonomiskt 

perspektiv. Den kommer bidra till att ännu fler barriärer skapas i ett redan segregerat 

Huddinge, öka riskerna för sämre folkhälsa för de boende i dess närområden och är 

dessutom ett väldigt dyrt projekt som ännu saknar finansiering. Vägen har fått kritik 

från många håll, som bland annat Naturskyddsföreningen, Klimatklubben men även 

Vårby Hembygdsföreningen, vilka alla lyfter de negativa konsekvenserna av en 

sådan motorväg genom stora delar av vår kommun. Vi menar att nyttan inte 

kompenserar för de skador som den kommer att ha på djur-och naturlivet, 



Huddingemedborgarnas hälsa och plånböcker. Vi har tidigare lyft alternativa 

lösningar som har mindre påverkan på miljön, såsom en breddning av Glömstavägen 

som idag är hårt belastad och i valet av kvalet alltid strävat efter alternativ i form av 

tunnel under jorden, istället för det förslag som nu ligger på bordet, där större delar 

av vägen kommer att byggas på ytan. Vår förhoppning är att Tvärförbindelsen inte 

byggs alls och att man resonerar om för att istället satsa på mer gröna och innovativa 

lösningar som främjar ett kollektivt och jämställt åkande där miljön och klimatet har 

högst prioritet. 

 

 

Nujin Alacabek                                Britt Björneke                               Niklas Bougt 
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Förslag

Ärende 12: Förslag (MP) Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur i
Stockholms län 2022-2033 - svar på remiss från Region

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen godkänner Miljöpartiets förslag till yttrande (se nedan) gällande
Remiss om Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur i Stockholms län
2022-2033.

2. Kommunstyrelsen avslår Huddinges deltagande i Södertörnskommunernas
gemensamma remissvar gällande Remiss om Förslag till Länsplan för regional
transportinfrastruktur i Stockholms län 2022-2033.

Bakgrund
Miljöpartiet är i huvudsak positiva till innehållet i länsplanen. Till skillnad mot den nationella
planen där storskaliga motorvägsprojekt planeras, trots rådande klimatkris så hamnar
prioriteringarna i länsplanen bättre.

Förslaget till Södertörnsgemensamt yttrande passar tyvärr på att blanda in argumentation för
Tvärförbindelse Södertörn som ingår i den nationell planen, vilket gör att vi i Miljöpartiet inte
kan ställa oss bakom den. Vi ser i det här läget tyvärr inga möjligheter till att snabbt
förhandla om den gemensamma skrivelsen och väljer därför att yrka avslag på Huddinges
deltagande i denna.

Även det kommunspecifika yttrandet nämner Tvärförbindelse Södertörn genom en
hänvisning till det Södertörnsgemensamma yttrandet. Inte heller detta kan vi i Miljöpartiet
därför ställa oss bakom.

Vi lämnar därför följande förslag på yttrande om länsplanen.

Miljöpartiets förslag till Huddinge kommuns yttrande över remiss från Region
Stockholm angående Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur
2022-2033

Huddinge kommun har tagit del av remiss om förslag till länsplan för regional
transportinfrastruktur i Stockholms län 2022-2033 (nedan kallad för länsplan) och lämnar
följande synpunkter.

Huddinge kommun växer kraftigt och planerar för fortsatt utveckling, med tyngdpunkt i de av
RUFS 2050 utpekade regionala kärnorna i Flemingsberg och Kungens Kurva. Huddinge ser



positivt på de stora satsningarna i länsplanen är på cykel- och kollektivtrafik och att
satsningar på rena vägprojekt inte helt dominerar planen.

Ett kritiskt projekt som tyvärr inte verkar rymmas i länsplanen är nedsänkningen av väg 226 i
Flemingsberg. En sådan nedsänkning är avgörande för att kunna realisera den regionala
stadskärnan Flemingsberg som pekas ut i RUFS 2050. Projektet är dock så stort att det om
det finansierades i länsplanen skulle åtskilliga andra projekt behöva strykas. Med tanke på
storleken av projektet ser Huddinge kommun snarare att det är något som bör ges utrymme i
den nationella planen. Genom att stryka Tvärförbindelse Södertörn ur den nationella planen
så skulle medel frigöras som räcker till steg 1-3-åtgärder på sträckan mellan Vårby och
Jordbro, nedsänkning av 226:an genom Flemingsberg samt ytterligare satsningar för att
ställa om länets transportinfrastruktur för minskad klimatpåverkan.

Vägprojekten får trots satsningar på kollektiv- och cykeltrafik och avsaknad av
nedsänkningen av 226 ett betydande budgetutrymme i planen. Huddinge kommun vill
särskilt påpeka att det är viktigt att lösningar hålls kostnadseffektiva och endast
dimensioneras till att lösa upp kritiska flaskhalsar, snarare än att underlätta oproportionerligt
mycket för biltrafiken och därigenom skapa ytterligare inducerad trafik. För Huddinge
kommuns del är Trafikplats Högskolan det enskilt största projektet som nämns i planen.
Tillsammans med en nedsänkning av 226:an i Flemingsberg är det centralt för att styra
biltrafiken till sjukhusområdet och Flemingsbergsdalen bort från de centrala delarna av
Flemingsbergs stadskärna.

Inför fastställande av planen uppmanas regionen och Trafikverket att undersöka om det finns
möjligheter att skala ner ambitions- och kostnadsnivån på de planerade lösningarna för
vägtrafik, för att på så sätt frigöra budgetmedel. Dessa bör då föras över till ytterligare
satsningar på att snabbt bygga ut de regionala cykelstråken.

Redan de satsningar på cykelinfrastruktur längs statliga vägar som ligger i planen är något
som Huddinge kommun är positiva till. Kommunen vill särskilt betona att det är viktigt att
dessa värnas såväl i omfattning som utformning och inte prutas bort vid eventuella revisioner
av planen.

Miljöpartiet de gröna

Anders Abel

2/2



 PROTOKOLLSANTECKNING 
2022-02-02 
 

 
 

 

 

 
Kommunstyrelsen 
Ärende 12 

 

 

12. Förslag till Länsplan för regional transportinfrastruktur i 
Stockholms län 2022-2033 – svar på remiss från Region 
Stockholm 
 
En stor del av den länsplanen för regional transportinfrastruktur är låst till 
beslutade förhandlingar och överenskommelser. Sverigedemokraterna har 
tidigare varit kritiska till delar av de förhandlingar och överenskommelserna. 
Det som ligger som förslag till nya projekt och satsningar har däremot en 
alldeles för stor övervikt mot ett trafikslag som få resenärer väljer att 
använda, nämligen cykeln. 
 
Region Stockholm är den mest trafiktäta regionen i Sverige och har samtidigt 
ett ökande problem med dålig framkomlighet. Ändå speglas inte detta i de 
satsningar och prioriteringar som framförs i länsplanen. Fokus ligger på små 
projekt som involverar cykelvägar utan någon särskild effekt för 
framkomligheten. 
 
Att arbeta mot målet om att 20 procent av befolkningen i regionen ska 
använda cykeln i sin dagliga pendling till jobbet är inte ändamålsenligt. Särskilt 
när stora delar av cykelvägnätet idag har en överkapacitet och det samtidigt 
trängs bilar och kollektivtrafik på vägarna. 
 
 
 
 
Mats Arkhem 
Sverigedemokraterna 
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14: Remiss om kompletterande namnsättning av tunnelrör och 

tunnelramper inom projektet Tvärförbindelse Södertörn 

 
Vänsterpartiet har tidigare försökt att ha en konstruktiv ingång i frågan om 
Tvärförbindelse Södertörn. Med vårt alternativ hade påverkan på natur- och 
rekreationsområden liksom för klimatet blivit mindre. Eftersom Huddinge kommun och 
Trafikverket valde att gå vidare med ett annat förslag, så kunde vi inte längre stå bakom 
projektet i någon form. Vi avser därför inte lägga oss i namnsättning och andra 
nödvändiga formalia kring bygget av Tvärförbindelse Södertörn.  
 
Eftersom Vänsterpartiet menar att detta projekt inte borde genomföras, framförallt med 
hänsyn till den ökade bilism det kommer att innebära genom kommunen och därmed att 
det också kommer innebära ökade utsläpp av växthusgaser, så avstår vi från att delta i 
beslutet gällande nämnsättning av tunnelrör och tunnelramper.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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15: Förbud mot tomgångskörning utanför förskolor och skolor – svar 

på Huddingeförslag  

 
Redan idag råder en ett regelverk i Huddinge som tillåter tomgångskörning i max en 
minut. Detta gäller oavsett om man är utanför en förskola eller inte. Däremot instämmer 
Vänsterpartiet med Huddingeförslaget i att tomgångskörningen utanför förskolor är ett 
problem. Vi uppmanar därför kommunen att tydliggöra regelverket kring 
tomgångskörning genom skyltar utanför för- och grundskolor i kommunen.  
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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Reservation 

Ärende 16: Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare 

Huddinge – svar på motion väckt av Nujin Alacabek (V) 

 

Under kommunstyrelsens sammanträde 2022-02-02 yrkade vi bifall på vår 
motion Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare Huddinge, vi 
reserverar oss härmed till förmån för eget förslag.  

Bakgrund 

Vänsterpartiet har i en motion föreslagit att Huddinge kommun ska inrätta 
en avhopparverksamhet för kriminella som får en egen budget. Som det är 
idag aktiveras avhopparverksamhet efter behov och resurserna tas i 
dessa fall från andra verksamheter inom ramen för socialtjänsten så som 
boendestödsenheten. Vi menar att det inte är hållbart att i en situation där 
polisen lyckats bryta upp de gängkriminella strukturerna i exempelvis 
Vårby inte ta chansen att på ett organiserat och systematiskt sätt erbjuda 
avhopparverksamhet för de gängkriminella som nu befinner sig i något av 
ett vakuum med maktkamp om vilka som ska ta över och leda de 
kriminella gängen.  
 
De mest kriminellt belastade områdena i kommunen är de områden som 
till stor del består av hyresbostäder som antingen sålts ut eller som 
fortfarande tillhör allmännyttan. Vänsterpartiet menar att det är märkligt att 
hänvisa till en satsning i budgeten för ökad trygghet som ska betalas med 
hjälp av vinstuttag ur just allmännyttan. Det blir som att hyresgästerna i 
allmännyttan ska betala för ökad trygghet i sina områden två gånger, först 
via kommunalskatt och sedan via hyresavin. Det är en märklig lösning när 
det är uppenbart för alla som besökt dessa områden att de pengar 
Huddinge kommun nu plockar ut i vinster egentligen skulle behöva stanna 
inom allmännyttan för att rusta upp bostäder och utemiljöer, motverka 
trångboddhet och ordna fler samlings- och mötesplatser för de boende.  
 
En märklig omständighet kring detta ärende är att när Vänsterpartiet 
påtalat att det är viktigt att kommunen har en fullt finansierad och 
fungerande avhopparverksamhet så har det framhållits att en sådan redan 
finns. Frågan blir då hur det kommer sig att den borgerliga 
minoritetskoalitionen nu plötsligt, efter vår motion, börjat uppmärksamma 
och skjuta till pengar till verksamheten. Vid dragningar kring kommunens 
avhopparverksamhet i Huddinge har man också från tjänstemannahåll 
framhållit att någon konkret avhopparverksamhet inte funnits vilket också 



är det intryck vi fått av att prata med personer som på olika sätt jobbat 
med de verksamheter som berörts.  
 
Samtliga nämnder och beredningar som avgett remissvar angående 
motionen har angett att man instämmer i behovet av en 
avhopparverksamhet men hänvisat till att det befintliga arbete som görs i 
kommunens socialförvaltning är tillräckligt. Detta kan framstå som märkligt 
när socialnämnden samtidigt i sitt remissvar meddelar att man ser en 
tendens till att fler avhoppare söker hjälp från kommunen. Vi är medvetna 
om att en avhopparverksamhet med egen budget skulle vara en extra 
kostnad för kommunen. Samtidigt bör vi ställa oss frågan vilken kostnad 
det blir för samhället att inte satsa målmedvetet och långsiktigt på att 
bygga upp strukturer för en väl fungerande avhopparverksamhet med 
egen budget.  
 
Vi noterar även att man i remissvaret från kultur- och fritidsnämnden 
enbart redogjort för nämndens arbete i dagsläget och inte svarat på 
huruvida man tycker att en avhopparverksamhet i likhet med vad som 
föreslås i motionen behövs eller inte.  

 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke  
 
 
Niklas Bougt 
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Ärende 16: Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare 
Huddinge – motion väckt av Nujin Alacabek (V) 
 
Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och 
verka i. Flera bra rutiner och strukturer finns också på plats för att öka 
tryggheten. Bland dem kan nämnas en god samverkan med lokalpolisen, 
medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och väktarbevakning, och 
sommarjobbssatsningen Unga för orten. Samtidigt finns det flera anledningar till 
att det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet i Huddinge behöver 
intensifieras.  
 
Det kanske mest påtagliga skälet är att det idag finns tre tungt kriminella nätverk 

etablerade i Huddinge: i Flemingsberg, Länna och Vårby. Konsekvenserna av 
detta är allvarliga.  
 
De senaste åren har Huddinge drabbats av ett flertal skjutningar och våldsdåd 
med sprängmedel inblandade. Det har skett både i de områden där de kriminella 
nätverken har sin bas såväl som i andra delar av Huddinge. Ofta har 
narkotikahandeln – och de ekonomiska skulder och rivalitet mellan olika gäng 
som följer därav – varit skälet till de våldsamma och ibland dödliga 
uppgörelserna.  
 

Arbetet för att bekämpa brottslighet och öka tryggheten är därför viktigt och 
behöver bedrivas brett. Det handlar inte minst handlar om det förebyggande 

arbetet där kommunen utgör en nyckelaktör.  
 
Samtidigt har Huddinge sedan länge saknat finansiering för brottsförebyggande 
och trygghetsskapande åtgärder. Avsaknaden av detta försvårar och i vissa fall 
motverkar den kommunala brottspreventionen men underlättar för kriminella 
strukturer. 
 
Det långsiktigt förebyggande arbetet mot kriminalitet är alltid, och på alla sätt, 
mer lönsamt än åtgärder i efterhand. En trygg och välfungerande förskola och 



skola, ett rikt föreningsliv och en socialtjänst med tillräckliga resurser är samtliga 
avgörande faktorer. 
 
Givet den situation som Huddinge befinner sig i, med grov gängkriminalitet 
etablerad i kommunen, behövs dock även insatser här och nu. Den typen av 
insatser sker främst genom nationella beslut, i form av exempelvis fler poliser 
och förstärkningar av rättsväsendet. På uppdrag av regeringen har 
kriminalvården, polismyndigheten och statens institutionsstyrelse tagit fram ett 
gemensamt nationellt avhopparprogram som ska bidra till att förstärka 
samhällets stöd till individer som vill lämna kriminella eller våldsbejakande 
extremistiska miljöer och grupperingar.  
 
Vi välkomnar därför de satsningar som Huddinges politiska styre gör på 
avhopparverksamhet i sin senaste budget. Samtidigt känner vi en oro för att 
satsningen framstår som kortsiktig. I vårt budgetförslag fick socialnämnden ett 
tillskott på 2,8 miljoner kr under 2022 för arbete med avhoppare från kriminell 
bana, men också en särskild satsning på avhopparverksamhet på 4 miljoner kr 
årligen 2022–2024. 
 
Syftet med en avhopparverksamhet är att få fler att lämna kriminalitet och en 
destruktiv livsstil. Det skulle utgöra en vinst för såväl den enskilde som för hela 
kommunen. Vi ser därför fram emot att arbetet med att inrätta en 
avhopparverksamhet i Huddinge går framåt. 
 

För Socialdemokraterna  
 
 
 
Sara Heelge Vikmång  
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Reservation 

Ärende 18: Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun 

– svar på motion väckt av Nujin Alacabek (V), Sonia 

Benavente (V) och Olov Hamilton (V) 

 

Under kommunstyrelsens sammanträde 2022-02-02 yrkade vi bifall på vår 
motion Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun, vi reserverar oss 
härmed till förmån för eget förslag.  

Bakgrund 
Vänsterpartiet föreslår i en motion att ett lokalt barnombud ska inrättas i 
Huddinge med särskilt fokus på barns villkor och liv. Liknande tjänster 
finns bland annat i Järfälla, Botkyrka, Strängnäs, Uppsala, Ystad och 
Hudiksvall. Vi föreslår att tjänsten ska gå ut på att granska styrelsers och 
nämnders verksamhet och beslut i fall där de på olika sätt berör barn. 
Även utbildningsinsatser gällande barnkonventionen, barnrättsperspektivet 
och barnkonsekvensanalys föreslås ingå i tjänsten.  
 
I de remissvar vi fått på motionen talas det mycket om att Huddinge 
kommun redan sedan tidigare arbetar med barnkonsekvensanalyser och 
att det sedan 2020 är lag på att använda barnkonsekvensanalyser när 
beslut fattas som rör barn. Man menar också att dessa analyser inte ska 
granskas eller överprövas av en speciell instans vilket man menar att 
barnombudet skulle bli. Ingenstans i Vänsterpartiets motion om inrättandet 
av ett barnombud föreslås att barnombudet skulle överpröva 
barnkonsekvensanalyser. Det är märkligt att en sådan tolkning av något 
Vänsterpartiet inte har föreslagit ligger till grund för avfärdandet av vår 
motion.  
 
Vad vi föreslår är att ett barnombud ska kunna granska nämndernas 
arbete och arbetssätt ur ett barnrättsperspektiv. Detta kan såklart handla 
om stöd i arbetet med barnkonsekvensanalyser men inte enbart. Det kan 
även handla om att arbeta med barnrättsperspektiv, barnkonventionen och 
barnkonsekvensanalyser för att se hur nämndens generella arbete 
påverkar barn och barns liv och mående. Barnombudsmannen kommer 
också att kunna besöka skolor och informera barn och unga om sina 
rättigheter, samt ska verka som ombud för barn och föräldrar i enskilda fall 
där barn är utsatta för att säkerställa att barnens rättigheter tillgodoses och 
att deras röst blir hörd.  



Den nationella barnombudsmannen har flera gånger framfört tankar om 
lokala barnombud. I den senaste rapporten från BO ställs kravet på att det 
ska finnas lokala, regionala och nationella instanser för medborgare att 
vända sig till ifall barns rättigheter inte tillgodoses. 

 
Barnkonventionen ärr nu svensk lag. Det innebär att det är viktigt att 
säkerställa att alla förvaltningar och verksamheter i Huddinge kommun är 
väl medvetna om vad detta innebär för deras respektive verksamheter. Ett 
fortlöpande arbete med utbildningsinsatser för att säkerställa en god 
kunskap i kommunens verksamheter gällande barnkonventionen föreslås 
vara en del av det arbete som ett barnombud skulle kunna utföra. Det är 
synd att Huddinge kommun inte ser det som den goda möjlighet detta 
faktiskt vore att arbeta in detta i sina befintliga strukturer. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke  
 
 
Niklas Bougt 
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2021-02-02

Protokollsanteckning

Ärende 18: Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun - svar på motion

Barnperspektivet behöver stärkas i kommunens verksamheter. Det gäller inte bara vid beslut
om detaljplaner och liknande utan även i den befintliga verksamheten. Målkonflikter är
oundvikliga, men de måste lyftas fram så att de politiska avvägningarna mellan olika
intressen tydliggörs. Detta framhålls i den ”Handbok för barnkonsekvensanalyser” som
refereras till i handlingarna i detta ärende. Det kan gälla cykelvägar till skola/förskola,
boendemiljöer, lekparker, ungdomsgårdar, skolor/förskolor och så vidare.

Underlaget till ärendet argumenterar för Barnkonsekvensanalyser och förbättring av
“processer och metoder”. Merparten av Barnkonsekvensanalyserna i detaljplanerna är dock
dyra och ganska intetsägande konsultrapporter. Tydliggörandet av målkonflikter lyser med
sin frånvaro. Förbättring av ”processer och metoder” pågår förhoppningsvis ständigt i
förvaltningen, men det räcker inte för att lyfta barnperspektivet till en högre nivå i
beslutsfattandet.

Kommunen saknar en aktiv och initierad funktion med särskild uppgift att bevaka barnens
och ungdomarnas intressen i kommunens hela verksamhet. Man kan gärna kalla funktionen
för “Barnstrateg”, vilket enligt tjänsteutlåtandet finns i några kommuner. I Stockholm finns en
”Barnombudsman” vars uppdrag är att driva på och stödja utvecklingen av stadens arbete
med barnkonventionen, uppmärksamma barns rättigheter och intressen i styrdokument,
granska hur barns rättigheter implementeras samt att öka kunskapen i alla stadens
verksamheter.

Huddinge kan lära sig av andra.

Miljöpartiet de gröna

Anders Abel
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Ordförandeförslag ärende 19 – Revidering av arbetsordning för 
kommunfullmäktige i Huddinge kommun – HKF 9000 

 

Nuvarande lydelse: 

 

14 § Tid för behandling av ett ärende 
Ordföranden bestämmer efter samråd med styrelsens presidium när fullmäktige ska 
behandla ett ärende, om ej annat följer av lag. Ett ärende ska tas upp till behandling 
senast sex månader efter KS beredning. 

 

Förslag till ny lydelse: 

 

14 § Tid för behandling av ett ärende 
Ordföranden bestämmer efter samråd med vice ordförandena i fullmäktiges presidium 
och kommunstyrelsens ordförande när fullmäktige ska behandla ett ärende, om ej annat 
följer av lag. Ett ärende ska tas upp till behandling senast sex månader efter KS 
beredning. 

 

 

Daniel Dronjak (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 

 




